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1 Capacities

1.1 Firm Capacities

The table below shows the contracted firm capacities of working gas volume (WGV),

injection rate (IR) and withdrawal rate (WR).

Period
6:00 a.m. – 6:00 a.m.

WGV
GWh

IR
MWh/h

WR
MWh/h

Interruptibility

01/04/2021 – 01/04/2025 […] […] […] firm

1.2 Characteristics

The injection and withdrawal characteristics defined in number 1.2.1 and 1.2.2 reflect the

maximally usable injection and withdrawal rate of the contract depending on the current

working gas account balance (WGAB).

1.2.1 Injection Characteristics
In

je
c
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n
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te

IRred2

WGABI2

Working gas account balance
IR100 %

WGAB100 %

IRred1

WGABI1

The maximally usable injection rate is subject to the following characteristic restriction:

• The customer shall be entitled to use up to a working gas account balance of WGABI1

the contracted total of injection rate (IR100%) up to 100 %.

• From a working gas account balance of WGABI1 up to a working gas account balance

of WGABI2 the customer shall be entitled to use an injection rate up to IRred1.

• From a working gas account balance of WGABI2 up to a working gas account balance

of WGAB100 % the customer shall be entitled to use an injection rate up to IRred2.
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Parameters of the Firm Injection Characteristic

The following characteristic parameters result from the firm capacities of working gas volume

and injection rate contracted by the customer:

Period
6:00 a.m. – 6:00 a.m.

IR100 %

MWh/h
IRred,1

MWh/h
IRred,2

MWh/h
WGABI1

GWh
WGABI2

GWh
WGAB100 %

GWh

01/04/2021
–

01/04/2025
[…] […] […] […] […] […]

1.2.2 Withdrawal Characteristic

WR100 %

WRred

Working gas account balance

W
ith

d
ra

w
a

lr
a

te

WGAB100 %WGABW1 WGABW2

The maximally usable withdrawal rate is subject to the following characteristic restriction:

• At a working gas account balance of WGAB100% up to a working gas account balance of

WGABW2 the customer shall be entitled to use the contracted total of withdrawal rate

(WR100%) up to 100 %.

• From a working gas account balance of WGABW2 up to a working gas account balance

of WGABW1 the maximally usable withdrawal rate shall be reduced linearly, but shall

not fall short of the maximally usable withdrawal rate of WRred.

• Below the working gas account balance of WGABW1 the customer shall be entitled to

use a withdrawal rate of WRred.
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Parameters of the Firm Withdrawal Characteristic

The following characteristic parameters result from the firm capacities of working gas volume

and withdrawal rate contracted by the customer:

Period
6:00 a.m. – 6:00 a.m.

WR100 %

MWh/h
WRred

MWh/h
WGABW1

GWh
WGABW2

GWh
WGAB100 %

GWh

01/04/2021 – 01/04/2025 […] […] […] […] […]

2 Storage Fee

2.1 Capacity Fee

2.1.1. Capacity Fee in the Storage Year 2021/22

The following table shall contain the partial payments CF-partial20121/22 payable by the

customer on a monthly basis for the contracted capacities in the storage year 2021/22 as

well as the capacity fee CF2021/22 resulting therefrom:

Period
6:00 a.m. – 6:00 a.m.

CF-partialSY

€/Storage Month

01/04/2021– 01/04/2022 […] *

CF2021/22 = […] * €

* Fee not yet quantifiable at the time of contract conclusion. Calculation shall be done according to § 4 of the contract.

2.1.2 Capacity Fee in the Storage Year 2022/23

The following table shall contain the partial payments CF-partial2022/23 payable by the

customer on a monthly basis for the contracted capacities in the storage year 2022/23 as

well as the capacity fee CF2022/23 resulting therefrom:

Period
6:00 a.m. – 6:00 a.m.

CF-partialSY

€/Storage Month

01/04/2022 – 01/04/2023 […] *

CF2022/23 = […] * €

* Fee not yet quantifiable at the time of contract conclusion. Calculation shall be done according to § 4 of the contract.
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2.1.3 Capacity Fee in the Storage Year 2023/24

The following table shall contain the partial payments CF-partial2023/24 payable by the

customer on a monthly basis for the contracted capacities in the storage year 2023/24 as

well as the capacity fee CF2023/24 resulting therefrom:

Period
6:00 a.m. – 6:00 a.m.

CF-partialSY

€/Storage Month

01/04/2023 – 01/04/2024 […] *

CF2023/24 = […] * €

* Fee not yet quantifiable at the time of contract conclusion. Calculation shall be done according to § 4 of the contract.

2.1.4 Capacity Fee in the Storage Year 2024/25

The following table shall contain the partial payments CF-partial2024/25 payable by the

customer on a monthly basis for the contracted capacities in the storage year 2024/25 as

well as the capacity fee CF2024/25 resulting therefrom:

Period
6:00 a.m. – 6:00 a.m.

CF-partialSY

€/Storage Month

01/04/2024 – 01/04/2025 […] *

CF2024/25 = […] * €

* Fee not yet quantifiable at the time of contract conclusion. Calculation shall be done according to § 4 of the contract.

2.2 Variable Fee – "Variable Fee" Factor

The following table shows the "variable fee" factor (VFF) to be used for the calculation of the

variable fee paid by the customer:

Period
6:00 a.m. – 6:00 a.m.

"Variable Fee" Factor
€/MWh

01/04/2021 – 01/04/2022 ---- *

01/04/2022 – 01/04/2023 ---- *

01/04/2023 – 01/04/2024 ---- *

01/04/2024 – 01/04/2025 ---- *

* Factor not yet quantifiable at the time of contract conclusion. Calculation shall be done according to § 5, section (3) of the
contract.
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1 Kapazitäten

1.1 Feste Kapazitäten

Die folgende Tabelle enthält die kontrahierten festen Kapazitäten Arbeitsgasvolumen (AGV),

Einspeicherleistung (ESL) und Ausspeicherleistung (ASL):

Zeitraum
06:00 Uhr – 06:00 Uhr

AGV
GWh

ESL
MWh/h

ASL
MWh/h

Unterbrechbarkeit

01.04.2021 – 01.04.2025 […] […] […] fest

1.2 Kennlinien

Den unter den Nummern 1.2.1 und 1.2.2 definierten Ein- und Ausspeicherkennlinien ist die

maximal nutzbare Ein- und Ausspeicherleistung des Vertrages in Abhängigkeit vom jeweils

aktuellen Arbeitsgaskontostand (AGKS) zu entnehmen.

1.2.1 Einspeicherkennlinie

Die maximal nutzbare Einspeicherleistung unterliegt folgender Kennlinienrestriktion:

• Der Kunde ist berechtigt, bis zu einem Arbeitsgaskontostand von AGKSE1 die insgesamt

kontrahierte Einspeicherleistung ESL100 % bis zu 100 % zu nutzen.

• Ab einem Arbeitsgaskontostand von AGKSE1 bis zu einem Arbeitsgaskontostand von

AGKSE2 ist der Kunde berechtigt, eine Einspeicherleistung bis zu ESLred1 zu nutzen.

• Ab einem Arbeitsgaskontostand von AGKSE2 bis zu einem Arbeitsgaskontostand von

AGKS100 % ist der Kunde berechtigt, eine Einspeicherleistung bis zu ESLred2 zu nutzen.
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ESLred2

AGKSE2

Arbeitsgaskontostand
ESL100 %

AGKS100 %

ESLred1

AGKSE1
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Parameter der festen Einspeicherkennlinie

Für die vom Kunden kontrahierten festen Kapazitäten Arbeitsgasvolumen und Einspeicher-

leistung ergeben sich folgende Kennlinienparameter:

Zeitraum ESL
100%

ESL
red1

ESL
red2

AGKS
E1

AGKS
E2

AGKS
100%

06:00 Uhr – 06:00 Uhr MWh/h MWh/h MWh/h GWh GWh GWh

01.04.2021
–

01.04.2025
[…] […] […] […] […] […]

1.2.2 Ausspeicherkennlinie

Die maximal nutzbare Ausspeicherleistung unterliegt folgender Kennlinienrestriktion:

• Bei einem Arbeitsgaskontostand von AGKS100% bis zu einem Arbeitsgaskontostand von

AGKSA2 ist der Kunde berechtigt, die insgesamt kontrahierte Ausspeicherleistung

(ASL100%) bis zu 100 % zu nutzen.

• Ab einem Arbeitsgaskontostand von AGKSA2 bis zu einem Arbeitsgaskontostand von

AGKSA1 reduziert sich die maximal nutzbare Ausspeicherleistung linear, wobei eine ma-

ximal nutzbare Ausspeicherleistung von ASLred nicht unterschritten wird.

• Unterhalb eines Arbeitsgaskontostandes von AGKSA1 ist der Kunde berechtigt, eine

Ausspeicherleistung von ASLred zu nutzen.

Parameter der festen Ausspeicherkennlinie

Für die vom Kunden kontrahierten festen Kapazitäten Arbeitsgasvolumen und Ausspeicher-

leistung ergeben sich folgende Kennlinienparameter:

ASL100 %

ASLred

Arbeitsgaskontostand
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AGKS100 %AGKSA1 AGKSA2
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Zeitraum ASL
100%

ASL
red

AGKS
A1

AGKS
A2

AGKS
100%

06:00 Uhr – 06:00 Uhr MWh/h MWh/h GWh GWh GWh

01.04.2021 – 01.04.2025 […] […] […] […] […]

2 Speicherentgelt

2.1 Leistungsentgelt

2.1.1 Leistungsentgelt im Speicherjahr 2021/22

Die folgende Tabelle enthält die vom Kunden für die kontrahierten Kapazitäten im Speicherjahr

2021/22 monatlich zu zahlenden Abschlagsraten LE-Abschlag2021/22 sowie das sich hieraus

ergebende Leistungsentgelt LE2021/22:

Zeitraum
06:00 Uhr – 06:00 Uhr

LE-AbschlagSJ

€/Speichermonat

01.04.2021 – 01.04.2022 […]

LE2021/22 = […]*

* Entgelt zum Zeitpunkt des Vertragsabschlusses noch nicht bezifferbar. Die Berechnung erfolgt nach Maßgabe des § 4 des
Vertrages.

2.1.2 Leistungsentgelt im Speicherjahr 2022/23

Die folgende Tabelle enthält die vom Kunden für die kontrahierten Kapazitäten im Speicherjahr

2022/23 monatlich zu zahlenden Abschlagsraten LE-Abschlag2022/23 sowie das sich hieraus

ergebende Leistungsentgelt LE2022/23:

Zeitraum
06:00 Uhr – 06:00 Uhr

LE-AbschlagSJ

€/Speichermonat

01.04.2022 – 01.04.2023 […] *

LE2022/23 = […] * €

* Entgelt zum Zeitpunkt des Vertragsabschlusses noch nicht bezifferbar. Die Berechnung erfolgt nach Maßgabe des § 4 des
Vertrages.

2.1.3 Leistungsentgelt im Speicherjahr 2023/24

Die folgende Tabelle enthält die vom Kunden für die kontrahierten Kapazitäten im Speicherjahr

2023/24 monatlich zu zahlenden Abschlagsraten LE-Abschlag2023/24 sowie das sich hieraus

ergebende Leistungsentgelt LE2023/24:



Anlage „Kapazitäten und Speicherentgelt“ zum Vertrag Nr. […]
- gültig ab 01.04.2021 -

Seite 5 von 5

Zeitraum
06:00 Uhr – 06:00 Uhr

LE-AbschlagSJ

€/Speichermonat

01.04.2023 – 01.04.2024 […] *

LE2023/24 = […] * €

* Entgelt zum Zeitpunkt des Vertragsabschlusses noch nicht bezifferbar. Die Berechnung erfolgt nach Maßgabe des § 4 des
Vertrages.

2.1.4 Leistungsentgelt im Speicherjahr 2024/25

Die folgende Tabelle enthält die vom Kunden für die kontrahierten Kapazitäten im Speicherjahr

2020/21 monatlich zu zahlenden Abschlagsraten LE-Abschlag2020/21 sowie das sich hieraus

ergebende Leistungsentgelt LE2020/21:

Zeitraum
06:00 Uhr – 06:00 Uhr

LE-AbschlagSJ

€/Speichermonat

01.04.2024 – 01.04.2025 […] *

LE2024/25 = […] * €

* Entgelt zum Zeitpunkt des Vertragsabschlusses noch nicht bezifferbar. Die Berechnung erfolgt nach Maßgabe des § 4 des
Vertrages.

2.2 Variables Entgelt – Faktor „variables Entgelt“

Die folgende Tabelle enthält den Faktor „variables Entgelt“, der für die Berechnung des vom

Kunden zu zahlenden variablen Entgelts heranzuziehen ist:

Zeitraum
06:00 Uhr – 06:00 Uhr

Faktor „variables Entgelt“
€/MWh

01.04.2021 – 01.04.2022 -,--- *

01.04.2022 – 01.04.2023 -,--- *

01.04.2023 – 01.04.2024 -,--- *

01.04.2024 – 01.04.2025 -,--- *

* Faktor zum Zeitpunkt des Vertragsabschlusses noch nicht bezifferbar. Die Berechnung erfolgt nach Maßgabe des § 5
Abs. (3) des Vertrages.


